



CANADIAN HELLENIC CONGRESS ΕΛΛΗΝΟΚΑΝΑΔΙΚΟ ΚΟΓΚΡΕΣΟ CONGRÈS HELLÉNIQUE CANADIEN

9150 boul. de l'Acadie, Suite 109, Montréal (QC) H4N 2T2
chc@chcongress.ca – www.chcongress.ca

NATIONAL COUNCIL 2023-2025

OFFICERS:

Dr. Theodore Halatsis (QC)

President
Governmental and Public Affairs

George Manios (ON)

Executive Vice President

Pelagia Adamidis (QC)

Vice-President, Administration & Secretary

Stratis Drossiadis (QC)

Vice-President, Finance and Treasurer

Peter Papageorgiou (QC)

Vice-President, Fundraising

Dr. Costas Pappas (ON)

Vice-President, International Relations

Sandy Nicolopoulos (QC)

Vice-President, Cultural & Social Development

Zoi Iliopoulou (QC)

Vice-President, Communications & Social Media

John Moukas (QC)

Deputy Vice-President, Governmental and Public Affairs

Simon Leptokaridis (ON)

Vice-President, Macedonian Affairs

George Kalakos (ON)

Vice-President, Research and Development

Stavros Dalakouras (ON)

Vice-President, Ontario Region

DIRECTORS:

Anastasios Baxevanidis (ON)

President—Hellenic Canadian Congress of Ontario

Nick Christoforidis (ON)

Dr. Anthony Foscolos (AB)

Nicholas Georgiades (QC)

Theodore Grammatikopoulos (AB)

Harry Liontas (MB)

President—Hellenic Canadian Congress of Manitoba

Dr. Constantine Passaris (NB)

Dr. Helen Savaki (GR)

John Vathis (QC)

Dr. John Vlachopoulos (ON)

The Canadian Hellenic Congress marks the 80th Anniversary of D-Day

Montreal, June 6, 2024— The events of June 6, 1944 turned out to be the beginning of the end of World War II. It is estimated that over 160,000 Allied troops, including 14,000 Canadian troops, stormed the beaches of Normandy, France. As they achieved their goal of pushing the Germans back, over 4,400 Allied troops lost their lives that day including 381 Canadians.

On Thursday, June 6, 2024, 13 Canadian World War II veterans will attend a special ceremony marking the 80th Anniversary of D-Day at Juno Beach.

Throughout the villages around Juno Beach, Normandy, Canadian flags will be flown out of respect for the sacrifice of the Canadian troops, “*Never to be forgotten...*”

The CHC feels that it is our duty to honour and pay tribute to the courage, service and sacrifice made by all the Allied troops and all those of the World War II generation. They fought and lost their lives to defeat fascism and tyranny so that generations to come may live in freedom and democracy.

May they rest in peace and may their memory be eternal...

Le Congrès hellénique canadien souligne le 80^e anniversaire du jour J

Montréal, le 6 juin 2024— Les événements du 6 juin 1944 se sont avérés être le début de la fin de la Seconde Guerre mondiale. On estime que plus de 160 000 soldats alliés, dont 14 000 soldats canadiens, ont pris d'assaut les plages de Normandie, en France. Alors qu'ils atteignaient leur objectif de repousser les Allemands, plus de 4 400 soldats alliés ont perdu la vie ce jour-là, dont 381 Canadiens.

Le jeudi 6 juin 2024, 13 anciens combattants canadiens de la Seconde Guerre mondiale assisteront à une cérémonie spéciale marquant le 80^e anniversaire du jour J à Juno Beach.

Dans les villages autour de Juno Beach, en Normandie, des drapeaux canadiens flotteront par respect pour le sacrifice des troupes canadiennes, « *de ne jamais oublier...* »

Le CHC estime qu'il est de son devoir d'honorer et de rendre hommage au courage, au service et aux sacrifices consentis par toutes les troupes alliées et toutes les générations de la Seconde Guerre mondiale. Ils se sont battus et ont perdu la vie pour vaincre le fascisme et la tyrannie afin que les générations à venir puissent vivre dans la liberté et la démocratie.

Qu'ils reposent en paix et que leur mémoire soit éternelle...

-30-

For information/pour renseignements : chc@chcongress.ca

The Canadian Hellenic Congress is a national democratic communal institution that represents, advances, advocates and promotes the interests and concerns of Canadians of Hellenic descent and Hellenism in general. The Congress is the national voice of Hellenes and their communities and/or organizations across Canada.